
Protokó  Nr 3/2010

z Sesji Rady Gminy w Nowym Korczynie, która odby a si  w dni 16 grudnia 2010r. w sali
narad Urz du Gminy przy ul. Buskiej.

Sesji przewodniczy  Przewodnicz cy Rady Gminy  Pawe  Kulik.

W posiedzeniu uczestniczyli: 15 radnych Rady Gminy, 15 radnych oraz Wójt Gminy mgr in .
Pawe  Zagaja, Skarbnik Gminy Agnieszka Nowak, Dyrektor ZGK Henryk Podsiad o,
Kierownik GOPS S awomir Wawrzeniec, Kierownik Referatu Infrastruktury Stefan Majcher,
radca prawny oraz so tysi i mieszka cy Gminy.
Sesj  rozpocz to o godz. 1520, a zako czono o godz. 1910.

Porz dek obrad:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocno ci obrad.
2. Przyj cie porz dku  obrad.
3. Przyj cie protokó u poprzedniej sesji.
4. Interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z dzia alno ci za okres mi dzy sesjami.
6. Rozpatrzenie  projektu i podj cie uchwa y w sprawie powo ania sta ych komisji rady Gminy

oraz ustalenia ich sk adów osobowych.
7. Rozpatrzenie  projektów i podj cie uchwa  w sprawach:

a) uchwalenia zmian w bud ecie Gminy  Nowy Korczyn.
b) obni enia ceny skupu yta dla celów obliczenia podatku rolnego na rok 2011,
c) wysoko ci stawek podatku od nieruchomo ci, zwolnie  od podatku, zarz dzenia jego

poboru w drodze inkasa, okre lenia inkasentów i ich wynagrodzenia oraz w sprawie
ustalenia wzoru deklaracji na podatek od nieruchomo ci,

d)  wysoko ci stawek podatku od rodków transportowych na rok podatkowy 2011
i zwolnie  w tym podatku,

e) zmiany Statutu Ekologicznego Zwi zku Gospodarki Odpadami Komunalnymi
z siedzib  w Rz dowie,

f) zasad przyznawania i wysoko ci diet dla Przewodnicz cego i radnych Rady Gminy
w Nowym Korczynie

g) wynagrodzenia Wójta Gminy.
   8.  Zapytania i wolne wnioski.
   9.  Zamkni cie obrad.

Ad. 1.
Przewodnicz cy RG  P. Kulik  powita  zebranych i o godzinie 1520 otwar  obrady trzeciej
sesji, o wiadczaj c, e ustawowy sk ad naszej Rady Gminy wynosi 15 radnych,
a bezwzgl dn  wi kszo  stanowi 8 radnych, zgodnie z list  obecno ci aktualnie na sali
znajduje si  15 radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji.

Ad. 2.



P. Przewodnicz cy RG zg osi  wniosek o wprowadzenie do porz dku obrad jako punkt 7a
„Rozpatrzenie projektu i podj cie uchwa y  w sprawie uchwalenia zmian w bud ecie Gminy
Nowy Korczyn na 2010r.”. Wyja ni  p. Przewodnicz cy RG, e w ostatniej chwili pojawi  si
problem i st d zasadne jest rozpatrzenie tego projektu na tej sesji.
Nast pnie podda  pod jawne g osowanie ca y porz dek obrad wraz ze zmian , w którym za
by o  15 radnych, nikt si  nie wstrzyma  od g osu i nikt nie wyrazi  sprzeciwu, po czym
p. Przewodnicz cy RG stwierdzi , e porz dek obrad zosta  przyj ty jednog nie.

Ad. 3.
Nast pnie Przewodnicz cy RG podda  pod g osowanie jawne protokó  poprzedniej sesji RG,
w  którym: za – by o 15 radnych, nikt si  nie wstrzyma  od g osu, nikt nie wyrazi  sprzeciwu,
po czym stwierdzi , e protokó  poprzedniej sesji zosta  przyj ty jednog nie.

Ad. 4.
W punkcie interpelacje zg osili:

1. P. radny Grzegorz Borla zwróci  si  z pro  do p. Wójta o  podj cie dzia  w spawie
dodatkowych dop at do ONW dla mieszka ców S pichowa, gdy  corocznie zalewane

 grunty w tym so ectwie. Doda , e wg jego informacji na trenie Gminy Nowy
Korczyn obj te s  tylko dwie miejscowo ci tak  pomoc .

2. P. radna Teresa Krupska poprosi a o usuni cie plakatów wyborczych z drzew, s upów
i bram. Nast pnie p. radna zapyta a p. Wójta czy rozmawia  z mieszka cami w kwestii
od nie ania chodników w szczególno ci na ul. Partyzantów, gdzie dzieci id c do
szko y musz  porusza  si rodkiem jezdni oraz czy w przysz ci w godzinach
dopo udniowych nie mog y odbywa  si  sesje.

Ad. 5.
Nast pnie P. Wójt Pawe  Zagaja zwróci  uwag , e z racji tego, e w poniedzia ek obj  urz d
sprawozdanie z dzia alno ci mi dzy sesjami b dzie krótkie. Poinformowa  p. Wójt, e
wspólnie  z p. Skarbnik podpisa  aneks do umowy na przebudow  dróg gminnych w ramach
tzw. „schetynówek”, odby  dzi  równie  rozmow  z wykonawcami dróg w kwestii opó nie
w realizacji inwestycji wynikaj cych z pó nym og oszeniem przetargów oraz warunków
atmosferycznych a planowane jest zako czenie inwestycji do ko ca roku. W ci gu tego
tygodnia p. Wójt g ównie zapoznawa  si  ze  sprawami, które dotycz  Gminy,
w szczególno ci  z tymi zwi zanymi z powodzi  oraz spotyka  si  z mieszka cami. Doda  p.
Wójt, e obecnie w Urz dzie jest kontrola z RIO oraz z NIK. Podkre li  p. Wójt, e bardzo
trudne do „wyprostowania” s  sprawy zwi zane  powodzi . W najbli szym czasie p. Wójt
wybiera si  do Kielc podpisa  aneks do umowy na remont drogi w  ramach „schetynówek”
oraz z  pismo do p. Marsza ka Województwa o zabezpieczenie w bud ecie województwa
rodków niewykorzystanych  w tym roku, gdy  istnieje mo liwo  utraty tych pieni dzy m.in.

100tys. na remont ul. Stopnickiej.

Ad. 6.
P. Przewodnicz cy RG wyja ni , e ustalaj c sk ady osobowe poszczególnych komisji
chcia by, aby ka dy z cz onków mia  w równym stopniu szans  wykazania si   oraz aby
dobór cz onków odby  si  w sposób jawny i demokratyczny. W zwi zku z tym proponuje, aby



ka dy radny mia  mo liwo  pracy maksymalnie w dwóch komisjach i w ka dej z nich nie
mo e by  wi cej ni  6 cz onków. Nast pnie p. Przewodnicz cy odczyta  nazwy komisji
i poprosi , aby radni zadeklarowali ch  pracy w dwóch komisjach poprzez wpisanie si
na odpowiedni  list . Doda  p. Przewodnicz cy, e w  sytuacji, gdy oka e si , ze do jednej
komisji zg osi si  wi cej ni  6 radnych wówczas zostanie przeprowadzone g osowanie tajne
za parawanem i osoby, które zostan  wykluczone z danej komisji b  mog y przy czy  si
do innej o niepe nym sk adzie.
Po tych wyja nieniach p. Przewodnicz cy podda  pod jawne g osowanie w/w sposób wyboru
sk adu osobowego komisji Rady Gminy w  Nowym Korczynie, w którym za by o 15 radnych,
nikt nie wyrazi  sprzeciwu i nikt nie wstrzyma  si  od g osu, po czym p. Przewodnicz cy RG
stwierdzi , e proponowany sposób zosta  przyj ty przez radnych jednog nie.

Po zaakceptowaniu sposobu powo ania sk adów osobowych poszczególnych komisji
sta ych Rady Gminy radni przyst pili do zapisywania si  na listy. P. Przewodnicz cy RG
po otrzymaniu listy ze sk adami osobowymi stwierdzi , e jedynie do Komisji Bud etu,
Finansów i Planowania zg osi o si  8 osób i w zwi zku z tym przeprowadzone zostanie

osowanie tajne.
W celu przeprowadzenia g osowania wy oniona ze sk adu radnych RG zosta a komisja

skrutacyjna w sk adzie: p. radny W adys aw Trela- przewodnicz cy,  p. radna Marzena Wilk-
cz onek, p. radna Teresa Krupska- cz onek, radni ci wyrazili zgod  na pe nie nie obowi zków
w komisji. Nast pnie sk ad w/w komisji zosta  poddany pod jawne g osowanie, w którym za
by o 14 radnych, nikt si  nie wstrzyma  od g osu i nikt nie wyrazi  sprzeciwu (w obecno ci 14
radnych), po czym p. Przewodnicz cy RG stwierdzi , ze sk ad komisji skrutacyjnej zosta
przyj ty jednog nie przez radnych.

Przewodnicz cy komisji skrutacyjnej przedstawi  sposób g osowania, który polega
na skre leniu dwóch nazwisk z listy celem wykluczenia ich ze sk adu Komisji Bud etu,
Finansów i Planowania, który zosta  przez radnych przyj ty jednog nie. Po zako czeniu

osowania i wykonaniu czynno ci przewodnicz cy komisji skrutacyjnej odczyta  protokó
w sprawie ustalenia sk adu osobowego sta ej komisji rady Gminy- Komisji Bud etu,
Finansów i Planowania, który stanowi za cznik do niniejszego protoko u.

Z odczytanego protoko u komisji skrutacyjnej wynika o, e p. radny Zbigniew Zawada
i p. radny Grzegorz Borla otrzymali najmniejsz  liczb  g osów i zostan  oni wykluczeni
ze sk adu osobowego Komisji  Bud etu, Finansów i Planowania, w  zwi zku z tym
Przewodnicz cy RG zapyta  w/w radnych czy chc  pracowa  w innych komisjach sta ych,
których sk ad jest mniejszy ni  ustalone sze ciu cz onków i tak p. radny Zbigniew Zawada
wyrazi  zgod  by zapisa  go do Komisji Rewizyjnej, natomiast p. radny Grzegorz Borla
do Komisji Zdrowia, Bezpiecze stwa Publicznego i Ochrony Przeciwpo arowej.

Na pro  p. Przewodnicz cego RG p. radca prawny S. Nykiel potwierdzi , e sk ady
osobowe sta ych komisji Rady Gminy w  Nowym Korczynie zosta y powo ane w sposób
zgodny z prawem.

Nast pnie p. Przewodnicz cy RG odczyta  projekt uchwa y w sprawie powo ania sta ych
komisji Rady Gminy oraz ustalenia ich sk adów osobowych i podda  go pod jawne

osowanie, w  którym  za by o 15 radnych, nikt si  nie wstrzyma  od g osu i nikt nie wyrazi



sprzeciwu, po czym stwierdzi , e projekt przedmiotowej uchwa y zosta  przyj ty
jednog nie.

Przewodnicz cy RG zarz dzi  pól godziny przerwy podczas, której poszczególne komisji sta e
mia y za zadania ukonstytuowa  si  oraz pochyli  si  nad projektami uchwa , które b
rozpatrywane na III sesji rady Gminy.

Po przerwie p. Przewodnicz cy RG poinformowa , e przewodnicz  komisji rewizyjnej
zosta a p. radna El bieta Matuszewska, a zast pc  p. radna Wioletta Buczak, przewodnicz cym
Komisji Bud etu, Finansów i Planowania p. radny Artur Grucha a, a zast pc  p. radna
Kazimiera Go dyn, przewodnicz cym Komisji Rolnictwa, Przemys u i Ochrony rodowiska
p. radny  Czes aw Zawada, a zast pca p. radny Zbigniew Zawada, przewodnicz ca Komisji

wiaty,  Kultury  i  Promocji  p.  radna  Krystyna  Szafraniec,  a  zast pc  p.  radny  Pawe  kulik,
przewodnicz cym Komisji Zdrowia, Bezpiecze stwa Publicznego i Ochrony
Przeciwpo arowej p. radny W adys aw Trela, a zast pc  p. radny Grzegorz Borla.

Ad.7a.
P. Przewodnicz cy RG poprosi  p. Skarbnik o z enie stosownych wyja nie  do projektu
uchwa y w sprawie uchwalenia zmian w bud ecie gminy Nowy Korczyn na 2011rok.

P. Skarbnik poinformowa a, e dokonuje si  zmiany w wydatkach w zwi zku
z zabezpieczeniem przez Gmin rodków w wysoko ci 25 000z  na uiszczenie op aty
legalizacyjnej dotycz cej budynku OSP Brzostków do wi tokrzyskiego Urz du
Wojewódzkiego. Doda a p. Skarbnik, e w zwi zku z ubieganiem si  o umorzenie tej kwoty

by p. Wojewody gruntownie przeanalizowa y sytuacj  finansow  Gminy Nowy Korczyn i
wyda y decyzje odmown , wi c nie ma sensu dalsze odwo ywania si  od tej decyzji, równie
naliczane s  odsetki karne za ka dy dzie  zw oki.

P. radny Czes aw Zawada na czym polega ta samowola budowlana.
P. Skarbnik wyja ni a, e bez wymaganych pozwole  zosta a rozbudowana remiza OSP
w Brzostkowie, doda a, ze pocz tkowo Wojewoda wyznaczy a 100 000z  op aty
legalizacyjnej, jednak dzi ki staraniom p. Wójta zosta a ona obni ona do 25 000z .

P. wójt podkre li , e  z uwagi na fakt, e op ata legalizacyjna jest obowi zkowa a dodatkowo
odsetki wzrastaj  wspólnie  p. mecenasem i p. Skarbnik doszed  do wniosku, e lepiej
zap aci  teraz i nie polemizowa  z postanowieniem administracji p. Wojewody. Poprosi  p.
Wójt radnych o zrozumienie wprowadzenia tej uchwa y w ostatnim  momencie do porz dku
obrad.

P. radna Teresa Krupska doda a do wypowiedzi p. Skarbnik, e ta „nagroda” jest
spowodowana samowol  budowlan  przy remizie OSP, która zosta a wybudowana na dzia ce
prywatnej. Podkre li a p. radna, e pierwotnie grozi o 100 000z  op aty legalizacyjnej, wiec
niew tpliwie obni enie do 25 000z  jest korzystne i nale y zap aci  t  sum .



Nast pnie p. Przewodnicz cy RG odczyta  projekt uchwa y w spawie uchwalenia zmian w
bud ecie gminy Nowy Korczyn na 2010rok i  podda  go pod g osowanie jawne, w  którym za
by o 15 radnych, nikt si  nie wstrzyma  od g osu i nikt nie wyrazi  sprzeciwu, po czym
stwierdzi , e projekt przedmiotowej uchwa y zosta  przyj ty jednog nie.

Ad. 7b.
P. Przewodnicz cy RG poprosi  p. Wójta o z enie stosownych wyja nie  do projektu
uchwa y w sprawie obni enia ceny skupu yta dla celów obliczenia podatku rolnego na rok
2011.

P. Wójt zwróci  uwag , e w stosunku do danych GUS, gdzie rednia cena kwintala yta
wynosi 37,64z  Rada Gminy z regu y obni a t  stawk  do obliczenia podatku rolnego i tak
w projekcie uchwa y sugerowana jest stawka 35z . Podkre li  p. Wójt, e od przewidywanego
wp ywu z  podatków uzale niona jest subwencja ogólna. Doda  p. Wójt, e jest mo liwo
w wyj tkowych sytuacjach tak jak to ma miejsce w tym roku ubieganie si  o umarzanie
ze wzgl du na kl ski ywio owe. Wyja ni p. Wójt, e konieczne jest podj cie tego projektu
uchwa y dzisiaj, gdy  termin sk adania  uchwa  do publikacji w Dzienniku Urz dowym
Województwa wi tokrzyskiego dobiega ko ca, a stawki musza obowi zywa  od 1 stycznia
2011r. doda  p. Wójt, ze radni ustalaj c stawk  musza uwzgl dni , ze im mniejsze wp ywy
z tytu u podatków to wydatki mniejsze, a  trzeb mie  na uwadze du e potrzeby Gminy.

P. radny Czes aw Zawada zapyta  o ile na 1 ha przeliczeniowy wzro nie podatek przy stawce
35 z  za q yta.

P. Wójt wyja ni , e zgodnie w wymiarem podatkowym liczy si  2,5q do 1ha
przeliczeniowego, a podwy ka b dzie rednio o 2,20-2,40z  do ha przeliczeniowego.
Zasugerowa  p. Wójt, eby jeszcze  radni podj li decyzj  o podwy szeniu tej stawki z 35z .

P. radny Czes aw Zawada- przewodnicz cy Komisji Rolnictwa, Przemys u i Ochrony
rodowiska – poprosi  p. Przewodnicz cego, aby równie  i so tysi wypowiedzieli si

w kwestii przedmiotowej stawki.

P. so tys Zbigniew Jagie o opowiedzia  si  za stawk  35z .

P. Wójt zwróci  uwag , e przy stawce 35z  wp yw do bud etu wg wymiaru wzro nie
o 19 000z  i to przyczyni si  równie  do wzrostu subwencji ogólnej.

P. so tys Daniel Pietrzyk zwróci  uwag , e rok 2010 jest rokiem kl skowym dla
spo ecze stwa i nale y pozostawi  stawk  na poziomie 35z  w tym roku. Zwróci  uwag
p. so tys, ze równie  mieszka cy b  si  stara  o umorzenie I i II raty w 2011r.

P. radna Teresa Krupska popar a  g os p.  so tysa Daniela Pietrzyka i doda a, ze tak e od
nowego roku b dzie obowi zywa  poniesiony VAT i w zwi zku z tym i rodki ochrony ro lin



i nawozy b  dro sze a przy dzisiejszych dochodach rolników nale y pozostawi  te stawk
przy 35z .

Z uwagi na fakt, e nie by o innych propozycji ceny skupu yta p. Przewodnicz cy RG
odczyta  projekt uchwa y w sprawie  obni enia ceny skupu yta dla celów obliczenia podatku
rolnego na rok 2011,a  nast pnie podda  go pod jawne g osowanie, w  którym za by o
15 radnych, nikt si  nie wstrzyma  od g osu i nikt nie wyrazi  sprzeciwu, po czym stwierdzi ,
e projekt przedmiotowej uchwa y zosta  przyj ty jednog nie.

Ad. 7 c.
P. Przewodnicz cy RG poprosi  p. Wójta o zabranie g osu w kwestii  wysoko ci stawek
podatku od nieruchomo ci, zwolnie  od podatku, zarz dzenia jego poboru w drodze inkasa,
okre lenia inkasentów i ich wynagrodzenia oraz w sprawie ustalenia wzoru deklaracji
na podatek od nieruchomo ci.

P. Wójt zaapelowa  by radni pochylili si  nad tymi stawkami pod katem sytuacji Gminy
i troszk  podwy szyli ka dy z podatków  oraz by równie  wynagrodzenie so tysom
podwy szyli z tego tytu u. Doda  p. Wójt, e sugestie swoje opiera na stawkach w gminach

ciennych np. w Opatowcu. Zwróci  uwag  p. Wójt, e pocz tek roku nie b dzie atwy
z racji podwy ki VAT, ale trzeba równie  wzi  pod uwag  wp ywy do bud etu Gminy.

P. wiceprzewodnicz ca RG Kazimiera Go dyn w nawi zaniu do wypowiedzi p. Wójta
przedstawi a propozycj  stawek do podatku od nieruchomo ci w § 1 pkt. 2 lit. b- zwi zanych
z prowadzeniem dzia alno ci gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich cz ci
zaj tych na prowadzenie dzia alno ci gospodarczej od 1m2 powierzchni u ytkowej -z 17 z  na
18z , w § 1 pkt. 2 lit. d – zwi zanych z prowadzeniem dzia alno ci gospodarczej w zakresie
udzielania wiadcze  zdrowotnych zaj tych przez podmioty udzielaj ce tych wiadcze  –
z 3,84 na 6z   za 1m2 powierzchni u ytkowej, w § 4 ust. 1 – inkaso b  prowadzi  so tysi za
wynagrodzeniem z 8% na 10% od zainkasowanych sum podatku od nieruchomo ci.

P. Wójt wyja ni , e zmiana w § 1 pkt. 2 lit. d dotyczy g ównie prywatnych gabinetów oraz
aptek. Doda  p. Wójt, ze te podmioty maj  dostateczne wp ywy, aby mog y zap aci  wi ksze
podatki.

P. radna Teresa Krupska zapyta a czy ta zwi kszona stawka nie zniech ci do otwierania
nowych gabinetów prywatnych na terenie Gminy Nowy Korczyn.

P. wiceprzewodnicz ca Kazimiera Go dyn wyja ni a, e od wielu lat by a ta stawka
nieruszana, a  w innych gminach jest jeszcze wy sza i z pewno ci  nie b dzie to mia o
wp ywu na zmniejszenie ilo ci gabinetów prywatnych.

P. radna Teresa Krupska zwróci a uwag , e dla przedsi biorców podwy szony podatek
równie  mo e okaza  si  problem w obecnej sytuacji.



Z racji tego, e nie by o innych propozycji stawek podatku od nieruchomo ci
p. Przewodnicz cy RG podda  pod jawne g osowanie pierwsza propozycj  zmiany
w przedstawionym projekcie  przedmiotowej uchwa y w §1 pkt. 2 lit. b w miejsce 17z  18z ,
w którym za by o 12 radnych, przeciw 1 radny, 2 radnych wstrzyma o si  od g osu, po czym
stwierdzi , e poprawka zosta a przyj ta wi kszo ci  g osów. Nast pnie p. Przewodnicz cy
podda  pod jawne g osowanie druga poprawk  w §1 pkt. 2 lit. d w miejsce 3,84z  6 z ,
w którym za by o 14 radnych, przeciw 1 radny, nikt si  nie wstrzyma  od g osu, po czym
stwierdzi ,  e  zmiana  ta  zosta a  przyj ta  wi kszo ci  g osów  oraz  trzecia  poprawk  w   §  4
ust.1 w miejsce 8% 10%, w którym za by o 15 radnych nikt si  nie wstrzyma  od g osu nikt
nie wyrazi  sprzeciwu, po czym stwierdzi , e zmiana ta zosta a przyj ta jednog nie.

Po przyj ciu poprawek p. Przewodnicz cy odczyta  projekt  uchwa y w sprawie wysoko ci
stawek podatku od nieruchomo ci, zwolnie  od podatku, zarz dzenia jego poboru w drodze inkasa,
okre lenia inkasentów i ich wynagrodzenia oraz w sprawie ustalenia wzoru deklaracji na podatek od
nieruchomo ci, a nast pnie podda  go pod jawne g osowanie, w  którym za by o 15, nikt si  nie
wstrzyma  od g osu i nikt nie wyrazi  sprzeciwu, po czym stwierdzi , e projekt
przedmiotowej uchwa y zosta  przyj ty jednog nie.

Ad. 7c.
P. Skarbnik poinformowa a, e przedstawiony projekt uchwa y w sprawie wysoko ci  stawek
podatku od rodków transportowych na rok podatkowy 2011 i zwolnie  w tym podatku zawiera b dy
drukarskie w tabelach i w zwi zku z tym zgodnie z Rozporz dzeniem Ministra Finansów nale y
wprowadzi  nast puj ce zmiany: w Za czniku Nr 1 wiersz 29 i wierszu 31 warto  2452,80 nale y
zast pi  2479,97, w Za czniku Nr 2 w wierszu 31 warto  1936,29 nale y zast pi  1959,23,
w wierszu 40 warto  2505,15 na warto  2576,88, w Za czniku Nr 3 w wierszu 38 warto  1701
na 1718,71.
P. Przewodnicz cy RG podda  pod jawne g osowanie zmiany  przedmiotowym projekcie uchwa y,
w którym za by o 15, nikt si  nie wstrzyma  od g osu i nikt nie wyrazi  sprzeciwu, po czym
stwierdzi , e zmiany zosta y przyj te przez radnych jednog nie.

P. radna Teresa Krupska zapyta a czy w projekcie s  stawki z poprzedniego roku, p. Skarbnik
potwierdzi a, e takie stawki obowi zywa y w b.r.

P. Wójt zwróci  uwag , e wp ywy i wydatki do bud etu gminy s  jak „naczynia po czone” ,
je eli chce si  wi cej wydatkowa  to równie  trzeba zwi kszy  wp ywy z podatków.

P. Przewodnicz cy komisji Bud etu, Finansów i Planowania Artur Grucha a przedstawi
nast puj ca propozycj  stawek podatku:
1)  od samochodów ci arowych o dopuszczalnej masie ca kowitej pojazdu
a) powy ej 3,5 tony do 5,5tony w cznie 525z
b) powy ej 5,5 tony do 9 ton w cznie 810z
c) powy ej 9ton do 12t 960z
4) od ci gników siod owych i balastowych przystosowanych do u ywania cznie z naczep
lub przyczep  o odpowiedniej masie ca kowitej od 3,5tony i poni ej 12ton 1010z
7) od autobusów w zale no ci od  miejsc do siedzenia mniej ni  30 miejsc 910z .



P. so tys Józef Trela zwróci  uwag  w projektach uchwa  powinny by  stawki podane
zawy one, aby to na sesji obni , odwrotna sytuacja jest niezr czna.

P. Wójt zawróci  uwag , e  radni nie mieli mo liwo ci wcze niej ustali  stawek podatków
i z racji tego pracuj  komisje teraz na ywo.

P. Cio ek mieszkaniec Czarków zwróci  uwag , e od samochodów powy ej 5,5tony, który
jest u ywany tylko pewna cz  roku przez rolników p aci si  podatek za ca y rok, natomiast
od busów wykorzystywanych codziennie tylko o 100 wi cej, co jest niesprawiedliwe.

P. so tys Zbigniew Jagie o wyja ni , e p. Cio ek chcia by zró nicowania jakiego  w tym
podatku ze wzgl du na cz stotliwo  korzystania z pojazdu w ci gu roku.

P. Przewodnicz cy RG obieca , e te kwesti  spróbuje Rada Gminy wyja ni  w inny sposób,
a dzisiaj konieczne jest ustalenie sk adek podatku na 2011rok.

Z racji tego, e nie by o innych propozycji stawek podatku od rodków transportu
p. Przewodnicz cy RG podda  pod jawne g osowanie propozycje zmian w przedstawionym
projekcie  uchwa y przez p. Przewodnicz cego Komisji Bud etu, Finansów i Planowania,
w którym za by o 15 radnych, nikt nie wyrazi  sprzeciwu i nikt nie wstrzyma  si  od g osu, po
czym stwierdzi , e zg oszone zmiany zosta y przyj te jednog nie. Nast pnie
p. Przewodnicz cy RG odczyta  projekt  uchwa y w sprawie wysoko ci stawek podatku od
rodków transportowych na rok podatkowy 2011 i zwolnie  w tym podatku i podda  go pod jawne
osowanie, w  którym za by o 15, nikt si  nie wstrzyma  od g osu i nikt nie wyrazi  sprzeciwu,

po czym stwierdzi , e projekt przedmiotowej uchwa y zosta  przyj ty jednog nie.

Ad. 7e.
P. Przewodnicz cy RG wyja ni , e podj cie uchwa y w sprawie zmiany Statutu Ekologicznego
Zwi zku Gospodarki Odpadami Komunalnymi z siedzib  w Rz dowie wynika z faktu, e aby móg
wprowadzi  zmiany do statutu Ekologiczny  Zwi zek Gospodarki Odpadami Komunalnymi z siedzib
w Rz dowie zmiany te musza by  przyj te w postaci stosownej uchwa y przez wszystkie rady gminy

ce cz onkami tego Zwi zku.
Z racji tego, ze nie by o pyta  do przedmiotowego projektu uchwa y p. Przewodnicz cy RG odczyta
projekt uchwa y a nast pnie podda  go pod jawne g osowanie, w którym za by o 15, nikt si  nie
wstrzyma  od g osu i nikt nie wyrazi  sprzeciwu, po czym stwierdzi , e projekt
przedmiotowej uchwa y zosta  przyj ty jednog nie.

Ad. 7f.
os zabra  p. Wójt wyja ni , e wysoko  diety ustalona w tym projekcie uchwa y b dzie

obowi zywa  przez ca  kadencj  i w  zwi zku z tym trzeba uwzgl dni  wszystkie wydatki
zwi zane z wykonywaniem mandatu radnego, a  uposa enie jest w formie rycza tu i jest
pomniejszane o nieobecno ci podczas posiedze  sesji Rady Gminy i komisji sta ych.



P. radna Teresa Krupska zapyta a o propozycje wysoko ci diet dla radnych
i Przewodnicz cego RG.
P. Przewodnicz cy RG poinformowa , e ustalaj c kwot  diet radni zapoznali si  jak
kszta tuj  si  stawki w innych gminach i okaza o si , e od 500 do 600z , w  zwi zku z tym
propozycja zrycza towanej diety dl radnego to 450z , a  dla Przewodnicz ce RG 1200z .

P. radna Teresa Krupska zwróci a uwag , e 4 lata temu obni ono z 350 do 300 diety dla
radnych ze wzgl du na trudn  sytuacj  Gminy, nast pnie odnios a si  do s ów p. Wójta, e ma
ta stawka obowi zywa  na ca  kadencj  w zwi zku  tym p. radna zaproponowa a, eby
najpierw popracowa  i zobaczy  efekty wspó pracy, a nie zaczyna  od podwy ek, doda a, ze
np. w gminie Opatowiec z 250z   do 280z  podwy szono diety.

P. S abiak zwróci  uwag , e zadaniem radnych jest s ba spo ecze stwu, a nie oczekiwanie
na wynagrodzenie, doda , e mo na odebra  takie zachowanie jako „skok na kas ” i lepiej
odebrane b dzie przez mieszka ców agodniejsze przej cie.

P. so tys Józef Trela  zwróci  uwag , e nale y wzi  pod uwag  równie  koszty dojazdu na
komisje i sesje Rady Gminy i opowiedzia  si  za podwy szeniem diety radnym.

P. Wójt odniós  si  do wypowiedzi p. so tysa wyja ni , e praca radnego nie ogranicza si
jedynie do uczestnictwa w posiedzeniach w Urz dzie Gminy, ale równie  trzeba wzi  pod
uwag  m.in. koszty rozmów telefonicznych do innych instytucji. Doda  p. Wójt, e dieta nie
jest wynagrodzeniem za prac  a jedynie rekompensat   za koszty poniesione.

P. radny Zbigniew zawada zapyta  gdzie i z kim by y ustalone te stawki, bo on nie
uczestniczy  w tych ustaleniach.
P. Przewodnicz cy RG wyja ni , e z niektórymi radnymi by y prowadzone rozmowy na ten
temat, doda  p. Przewodnicz cy RG, e takie praktyki by y w poprzedniej kadencji równie .

P. Przewodnicz cy RG podda  pod jawne g osowanie propozycje wysoko ci diety dla radnych
-450z  i 1200 dla Przewodnicz cego RG, w którym za by o 12 radnych, 3 radnych
wstrzyma o si  od g osu nikt nie by  przeciwko, po czym, stwierdzi , e propozycje zosta y
przyj te przez radnych wi kszo ci  g osów.  Nast pnie p. Przewodnicz cy RG odczyta
projekt uchwa y w sprawie zasad przyznawania i wysoko ci diet dla Przewodnicz cego i radnych
Rady Gminy w Nowym Korczynie i podda  ów projekt pod jawne g osowanie, w którym za by o 12
radnych, 3 radnych wstrzyma o si  od g osu nikt nie by  przeciwko, po czym, stwierdzi , e
projekt przedmiotowej uchwa y zosta  przyj ty przez radnych wi kszo ci  g osów.

Ad. 7g.
Dyskusja nad wysoko ci  wynagrodzenia Wójta Gminy odby a si  pod nieobecno  p. Wójta Paw a
Zagai.
P. Przewodnicz cy RG wyja ni , e wynagrodzenie Wójta równie  b dzie obowi zywa  na 4 letni
kadencj  i b dzie to kwota nieodbiegaj ca od pensji poprzednika jak równie  od pensji wójtów
z s siednich gmin.   Zwróci  uwag  p. Przewodnicz cy, e g ówna  ró nica w zaproponowanych



sk adowych wynagrodzenia jest taka, e p. Wójt Wiktor Kwas mia  du o wy szy dodatek sta owy –
20%,  a  p.  Wójt  Pawe  Zagaja   du o  ni szy  ze  wzgl du  na  sta  pracy  w  zwi zku  z  tym   by
zrekompensowa  t  ró nic  podwy sza si  pozosta e sk adniki wynagrodzenia w nast puj cy sposób:
wynagrodzenie zasadnicze 5800z , dodatek funkcyjny 1800z , dodatek specjalny w wysoko ci 25%
wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego w kwocie 1900z  oraz dodatek sta owy
w wysoko ci 5% wynagrodzenia zasadniczego- 290z .

P. radna Teresa Krupska zwróci a uwag , e zasadnicze wynagrodzenie p. Wójta Wiktora Kwasa
wynosi o 5000z , a na dodatek sta owy trzeba sobie zapracowa  oraz przypomnia a p. radna, e przy
podwy ce p. Kwasa o 1000z  protestowa  p. Przewodnicz cy RG mówi c, e t  kwot  mo na
przekaza  na nauczycieli, szko y itp., a obecnie czym si  sugeruje ustalaj c tak  kwot .

P. Przewodnicz cy RG wyja ni , e p. Wójt Wiktor Kwas wprowadzi  podwy  dzie  po rozmowach
z nauczycielami, gdzie t umaczy   trudn  sytuacj  Gminy brak rodków na podwy ki o 5z  tymczasem
okaza o si , e znalaz y si  pieni dze na 1000z  podwy ki i to z wyrównaniem od pocz tku roku.
Doda  p. Przewodnicz cy, e zwi kszenie wynagrodzenia zasadniczego powoduje, e wynagrodzenie
obecnego wójta i poprzedniego b dzie na podobnym poziomie.

P.  S abiak  zwróci  uwag ,  e   w  stosunku  do  pracy  jakiej  oczekuj  mieszka cy  po  p.  Wójcie  to
proponowana kwota jest zbyt ma a, a wyzwania jakim si  podj  p. Wójt s  zdecydowanie wy sze.

P. radca prawny zwróci  uwag , e w przypadku dodatku sta owego b dzie on wzrasta  o 1% w latach
kolejnych.

Przewodnicz cy RG podda  przedstawion  propozycj  wynagrodzenia Wójta Gminy pod jawne
osowanie, w którym za by o 15 radnych, nikt si  nie wstrzyma  od g osu i nikt nie wyrazi  sprzeciwu

po czym stwierdzi , e propozycja zosta a przyj ta jednog nie przez radnych. Nast pnie
p. Przewodnicz cy RG odczyta  projekt  uchwa y w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy
i podda  go pod jawne g osowanie, w  którym za by o 15, nikt si  nie wstrzyma  od g osu i nikt nie
wyrazi  sprzeciwu, po czym stwierdzi , e projekt przedmiotowej uchwa y zosta  przyj ty
jednog nie.

P. Wójt podkre li , e wie, e s  du e oczekiwania w stosunku do jego osoby i radnych
i w zwi zku z tym deklaruje szerok  wspó prac  dla dobra Gminy.

Ad. 8.
P. Wójt odpowiada  na interpelacje:
1. W kwestii dodatkowych dop at ONW dla mieszka ców S pichowa to postara si  p. Wójt
zwróci  do Instytutu w Pu awach by stwierdzi  czy jest szansa uzyskania takich dop at.
2.  W  kwestii    plakatów  wyborczych  to  poprosi  p.  Wójt  pe nomocników  komitetów
wyborczych  z terenu Gminy Nowy Korczyn o usuni cie ich, je eli chodzi o od nie anie
chodników to s by gminne- Stra  Gminna przeprowadzi konsultacj  z mieszka cami w tej
sprawie. Natomiast pó na pora sesji wynika z pilnej potrzeby podj cia uchwa  podatkowych.

Ad. 9.



P. radny Czes aw Zawada zwróci  uwag , e poniewa  tereny Górnowoli, Kaw czyna
i Ostrowiec s  zalewane przez dwie rzeki to równie  proponuje wyst pienie o dodatkowe
dop aty dla swoich mieszka ców z racji niekorzystnych warunków.

P. S abiak zwróci  uwag  na problem odpadów elektronicznych, które zalegaj  w lasach na
terenie Gminy Nowy Korczyn.

P. Dyrektor ZGK poinformowa , e w tym roku ju  s  przyjmowane na bazie ZGK odpady
tego typu, a w przysz ym roku po zabezpieczeniu na placu ZGK odpowiedniego miejsca
do sk adowania tego typu rodzaju nieczysto ci ustalony b dzie harmonogram zbiórki na
terenie poszczególnych so ectw.

P. Wójt zwróci  uwag , e problem tego rodzaju odpadów dotyczy nie tylko naszej gminy, ale
i wielu innych w zwi zku z tym nale y podj  odpowiednie dzia ania. Nast pnie poprosi  p.
Wójt p. Kierownika GOPS o przedstawienie jak wygl da sytuacja wyp at zasi ków celowych
w zwi zku z powodzi .

P. Kierownik GOPS na wst pie zwróci  si  z pro  do radnych i so tysów o zg aszanie osób
samotnych, biednych, starszych do GOPS, które potrzebuj  pomocy rzeczowej w czasie zimy,
by unikn mierci mieszka ców  w wyniku zamarzni cia. P. Kierownik GOPS
poinformowa , e obecnie sytuacja nie jest ciekawa Gminy, p. Wójt Wiktor Kwas  otrzyma
z 30 listopada 2010r. pismo od Wojewody informuj ce, e Gmina powoli zbli a si  do liczby
„309”- listy osób zg oszonych do Wojewody jako poszkodowanych w wyniku powodzi.
P. Kierownik zwróci  uwag , e stan na 8 grudnia b.r. to 366 wyp aconych zasi ków, 33
decyzje wydane i 23 wnioski oczekuj ce, co daje przekroczenie o ok. 100osób. P. Kierownik
poinformowa ,  e  po  rozmowie  z  p.  Ma gorzat  Matusik   okaza o  si ,  e  Urz d  Gminy nie
prowadzi adnego rejestru i nie wiadomo ile protoko ów zosta o wydanych, a nadal komisje
szacuj  straty nie wiadomo na jakiej podstawie, dochodzi nawet do sytuacji, e ludzie
przychodz  po raz drugi a nawet trzeci z protoko ami na coraz to wy sze kwoty i GOPS
ma obowi zek przyj  taki protokó  i post powa  zgodnie KPA. Doda  p. Kierownik, e z
w/w pisma wynika, e za wnioski z one po dacie pe  odpowiedzialno  ponosz   w adze
Gminy Nowy Korczyn, w zwi zku z tym z bud etu Gminy mo e by  przekazane 1mln z  na
te  zasi ki.  Zwróci  uwag  równie  p.  Kierownik,  e  s  równie  przypadki  w ród
mieszka ców, e sk adali oni podanie o skierowanie komisji a szacunków nie mieli
sporz dzonych szcunków.  W zwi zku z tym, e Urz d Gminy protoko y z szacowania strat
po powodzi w uprawach z miesi cznym opó nieniem i niekompletne dostarczy  do GOPS s
opó nienia z realizacja pomocy dla rolników z tego tytu u, jednak zapewni  p. Kierownik, e
wyp aty zasi ków 2000 i 4000 nast pi  przed wi tami.

P. Wójt poinformowa , e kwesti  powodzi rozstrzygnie prokuratura, bo post powanie si
toczy w sprawie tych nieprawid owo ci. Odniós  si  równie  p. Wójt do pisma, które cytowa
p. Kierownik GOPS wyja ni , e po konsultacji z pracownikami Urz du Wojewódzkiego
okaza o si , e jest du e prawdopodobie stwo, ze p. Wojewoda b dzie opra  si  na li cie
„309”, a pozosta e szacowania Gmina pokryje ze rodków w asnych wraz z wynagrodzeniem



komisji. W kwestii szacowania budynków gospodarczych równie  jest niebezpiecze stwo, e
p. Wojewoda podwa y wiarygodno  sk adanych dokumentów do ARiMR, które powinny
by  sporz dzone w ci gu 60 dni od powodzi i mo e si   zdarzy , e nie otrzymaj  rolnicy
rodków z tego tytu u. Doda  p. Wójt, e  w tej sprawie jeszcze b dzie osobi cie rozmawia

z p. Wojewod  i na bie co informowa  o poczynionych ustaleniach.

P. so tys Daniel Pietrzyk wyja ni , e nikt przy zg aszaniu szkód w uprawach nie by
informowany o mo liwo ci zg aszania szkód w budynkach gospodarczych, maszynach czy
zwierz tach.

P. Wójt podkre li , e tylko te osoby, które zasygnalizowa y w protoko ach o szkodach
w budynkach gospodarczych, maszynach czy zwierz tach maj  szans  wyszacowa  w/w
straty, natomiast pozostali mieszka cy powinni si  zastanowi  w jaki sposób mog
udowodni  poniesione straty w obecnej chwili. Doda  p. Wójt, e przedmiotem analizy
prokuratury b  równie  protoko y wydawane obecnie, na których cz onkowie komisji
potwierdzaj  poniesione w wyniku powodzi maj-czerwiec straty, a przy post powaniu
wyja niaj cym rozliczana b dzie nie tylko Gmina ale i mieszka cy. Zwróci  uwag  p. Wójt,
e równie  decyzje rzeczoznawcy z listy Wojewody s  podwa ane przez Samorz dowe

Kolegium Odwo awcze. Na koniec p. Wójt wyrazi  nadziej , e przez p. Wojewod
uwzgl dnione zostan  tak e wnioski z one przez osoby spoza listy „309”.

Ad 10.
Przewodnicz cy Rady Gminy podzi kowa  zebranym za udzia  w trzeciej sesji Rady Gminy
w Nowym Korczynie i o godz. 19:10 zako czy  obrady sesji.

Protokó owa a Monika Kulczyk


